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                                                      PROTOKÓŁ Nr L / 2023 

z posiedzenia sesji Rady Gminy w Grodzicznie 

z dnia 9 maja 2023 roku 

 

Posiedzenie sesji Rady Gminy Grodziczno odbyło się w sali narad Urzędu Gminy. Rozpoczęło 

się o godz. 9.05, a zakończyło o godz. 11.48. Lista obecności stanowi załącznik nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – otwieram L sesję Rady Gminy w kadencji 

2018-2023. Witam serdecznie przybyłych na dzisiejsze posiedzenie sesji Rady Gminy. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy 

Grodziczno rejestrowane są za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc 

w sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 

2016r. - tzw. RODO. Osoby zabierające głos na sesji Rady Gminy przedstawiając się wyrażają 

zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych w postaci imienia i z nazwiska zgodnie w/w 

przepisami. 

 

Stwierdzam według listy obecności, że w dzisiejszych obradach sesji Rady Gminy na  

15 radnych – uczestniczy 12, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proszę radnych o potwierdzenie swojej obecności naciskając przycisk TAK. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki  - odczytuję porządek obrad sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia  

8 marca 1990 roku (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 572). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grodziczno wotum zaufania: 

a) przedstawienie Raportu o stanie Gminy Grodziczno za 2022 rok, 

b) debata. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Grodziczno 

za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za 2022 rok: 

a) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022, 

b) sprawozdanie finansowe Gminy Grodziczno za rok 2022, 

c) przedstawienie Uchwały RIO.VIII-0120-108/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 marca 2023 roku w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Grodziczno sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Grodziczno za rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grodziczno z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022: 

a) przedstawienie Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno  

z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie rozpatrzenia i zaopiniowania sprawozdania 

finansowego Gminy Grodziczno za rok 2022, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za rok 2022 wraz z opinią RIO w Olsztynie o tym sprawozdaniu oraz informacji 

o stanie mienia Gminy Grodziczno za rok 2022 i przedstawienia wniosku o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy Grodziczno, 

b) przedstawienie Uchwały Nr RIO.VIII-0120-126/23 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Grodziczno  z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy     

Grodziczno na lata 2023 – 2036. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji przynależności do Lokalnej Grupy Działania 

Ziemia Lubawska i wyznaczenia reprezentanta. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątek  

i w sobotę przez rolników i ich domowników. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 

30 listopada 2018 roku w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy 

Grodziczno. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Radny pan Arkadiusz Krauze – wczoraj ustaliliśmy, że punkt 13 nie będzie poddawany 

głosowaniu dzisiaj. Nie ustaliliśmy dokładnie miejsca gdzie ma być ta lokalizacja. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – nie, ustaliliśmy, że podejmujemy ten temat. 

Jest protokół z Komisji Wspólnych i można to sprawdzić. Proszę o przegłosowanie porządku 

obrad przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – protokół z XLIX sesji Rady Gminy zgodnie 

z ustaleniami Rady Gminy zostanie przyjęty bez odczytywania. 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  11  głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 
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–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

O godz. 9.13 na salę obrad przybył radny pan Waldemar Bukowski.  

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 5 porządku obrad, 

poproszę Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 

6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U. z 2022 r. poz. 559, poz. 

583, poz. 1005, poz. 1079). Czy ktoś z Państwa chce złożyć interpelację na piśmie? Nie złożono 

interpelacji na piśmie.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 7 porządku 

posiedzenia - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grodziczno wotum 

zaufania: 

a) przedstawienie Raportu o stanie Gminy Grodziczno za 2022 rok, 

b) debata 

Proszę Pana Wójta Tomasza Szczepańskiego o przedstawienie i omówienie Raportu o stanie 

Gminy Grodziczno za 2022 rok. Raport stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – otwieram debatę nad Raportem o stanie 

Gminy Grodziczno. Kto z państwa radnych chce zająć głos? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – panie Wójcie jaki jest stan zadłużenia naszej gminy i ile 

spłacamy teraz procentu? Kiedy wysiądziemy z gminą całkowicie?  

 

Radny pan Waldemar Bukowski – raport jest napisany bardzo ładnie, praktycznie nie ma się do 

czego przyczepić, ale mam pytanie dotyczące strony 50 – rubryka pt. ochrona różnorodności 

biologicznej i krajobrazu- jest wyszczególniona kwota 2450 zł na Klub Sportowy w Mrocznie 

– jak to się ma ochrona różnorodności biologicznej krajobrazu z klubem sportowym? Mam 
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również inne przemyślenia nad tym raportem: wiele rzeczy żeśmy zrobili, wiele rzeczy żeśmy 

nie zrobili – ten raport jest za 2022 rok, ale faktycznie to powinno być podsumowanie naszej 

kadencji, bo za rok wielu z nas tu już nie będzie i współpraca z panem wójtem i radą powinna 

być tu ujęta. Wiemy, że to się różnie układało- były lata dobre, były też lata nieciekawe, 

szczególnie początek i mam wrażenie, że wróciliśmy do tego początku. Rada dziwnie 

podejmuje decyzje moim zdaniem, o wszystkim nie jesteśmy poinformowani. Panie Wójcie, 

Pan powie, że o wszystkim można się dowiedzieć, ale ja wolałbym się tu dowiedzieć, a nie  

w gabinecie u pana czy od osób trzecich. W ubiegłym roku zrobiono przebudowę drogi gminnej 

Trzcin-Chełsty II etap. I z tego się bardzo cieszę. Jest Rezerwat Piekiełko, niedawno był 

konkurs wszystkich rezerwatów w woj. warmińsko-mazurskim, mówiąc szczerze dojazd już 

jest dobry, ale infrastruktura na tym Piekiełku jest żadna i nie wiem czym można się tam 

pochwalić. A tym się chwalimy, bo Rezerwat Piekiełko – oczko w głowie, a tak praktycznie 

przez 5 lat nie potrafiliśmy nic zrobić oprócz dojazdu. Nie będę już mówił, że jesteśmy na etapie 

niewiadomego celu z mostem, bo od 8 lat ta inwestycja nie jest zrobiona i nie wiadomo kiedy 

będzie i czy w ogóle będzie. Jeżeli miałbym to podsumować, to ten raport i całe 5 lat to nie są 

same plusy, ale jest dużo minusów. I od minusa ta kadencja się zaczęła, później było w miarę 

dobrze i wydaje mi się, że znów zaczynają się minusy. Każdy ocenia to po swojemu i każdy 

musi to indywidualnie ocenić, ale ja mam uczucia mieszane i nie tylko do pana Wójta, bo pan 

Wójt robi to co my mu zlecamy, ale czy my wszyscy podejmowaliśmy słuszne decyzje i czy 

sprawdziliśmy się jako radni to już niech każdy sobie odpowie, bo moim zdaniem nie zawsze 

wychodziło tak jak powinno wychodzić. Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – Cytuję: „panie Wójcie, co będzie z tą drogą nr 538, bo ludzie 

dopytują? Panie Wójcie coś ty tu zrobił ludziom za karę, to nie wiem za co ta kara jest zrobiona. 

Mogła iść droga od cmentarza prosto, toś ty powiedział do mnie sam osobiście, no nie do mnie 

tam przez tych, że ty tego nie podpiszesz. Poszłem potem do pana się pytać, mówi tam jest 

ziemia zabytkowa. Ja za telefon, przedzwoniłem do geodety do Nowego Miasta – ziemiów 

zabytkowych nie ma, jeszcze w Grodzicznie. Nie mogłeś się potem ode mnie wycofać, toś 

powiedział, że jak będą drogę przebudywać, to gmina musi wykupić grunt. Pod drogę grunt 

wykupuje Zarząd Dróg Wojewódzkich. I to było, jkim się dowiedział, bo ja zaraz dzwonił i się 

dowiedziałem wszystko. Iś nic konkretnie tu dla wioski Grodziczna nie zrobił. A teraz zrobiłeś 

karę, jak ta droga by tam poszła, albo jeszcze nie wiem odpowiesz mi, którędy już konkretnie 

jest podjęta decyzja w sprawie tej drogi. Bo to jest okropne, mogło iść tu krótko bez kłopotów, 

ale tyś się uparł, że mi nie podpiszesz, ale to nie dla mnie podpisywałeś tylko dla mieszkańców 
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Grodziczna i tej miejscowości, bo teraz ich ukrzywdzisz. Bo kiedy ta droga będzie zrobiona, 

powiedz mi od ronda do Grodziczna? Nigdy, bo to będzie przekazane najpierw do powiatu, 

powiat przekaże do gminy z dziurami i tak będzie szło. I teraz tak panie Wójcie, słuchaj: no 

radni mogą zrobić coś tam- niedużo, wójt może jeszcze więcej, ale najwięcej mogą mieszkańcy 

cię rozliczą zobaczysz i wtedy sobie zaśpiewasz „Boże, mój Boże cożem Ci uczynił” 

zobaczysz, tak będzie. Bo tak nie będzie na pewno, ja już zaraz ci powiem, że głosuje, ja sam 

przeciw, że nie możesz być dalej wójtem, a czy będziesz to nie wiem, reszta rady decyduje o 

tym.”   

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy ktoś jeszcze chce zająć głos? To jest 

dyskusja nad Raportem.   

 

Radny pan Tadeusz Graszek – Cytuję: „panie Wójcie, targowisko tu chcesz robić, koło gminy? 

Tam jest piękny plac, w innych gminach porobili, pootwierali, a u nas nic nie ma. I miałeś na 

to rok czasu, mogli pracownicy napisać wniosek. Ja bym chciał zobaczyć czy ty masz jakiś 

wniosek napisany o dotację, bo tego to ja nic nie wiem, żeby coś było składane wnioski. A 

dotacje to przeważnie dawają do 80%, nawet więcej. Wtedy jak tą drogę co byłem u wojewody 

osobiście sam, to mówił, że da 85% koło szkoły na to, to ty żeś zaczął się z tego śmiać. I tak 

szło cały czas rozmowy pomiędzy mną, a tobą. Dziękuję na razie, bo już nie mogę wytrzymać.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy pan Wójt chce odpowiedzieć? 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, spróbuję odpowiedzieć, bo pan 

radny przed chwilą najpierw powiedział, że dofinansowania są do 80%, a potem dodał, że 

mieliśmy otrzymać 85% . Jeżeli chodzi o zadłużenie to na stronie 5 Raportu widnieje ta kwota 

i można ją przeczytać, nie tylko w Raporcie, ale w każdym sprawozdaniu i na każdej sesji kwota 

długu jest zawsze podawana i ma pan ją zawsze na bieżąco. Czytałem to już dzisiaj, ale 

przypomnę: zadłużenie gminy na koniec roku 2022 wynosiło 11 070 000,00 złotych, ale 

mówiłem też, że gmina w tym czasie dysponowała wolnymi środkami w kwocie 4 844 906,26 

zł oraz lokatą na kwotę 3 743 382,00 zł. Jeżeli chodzi o drogę nr 538, to przypomnę panu 

radnemu po raz kolejny, że to nie my budujemy drogę i droga nr 538 nie jest drogą gminną 

tylko jest to droga wojewódzka i to województwo decyduje o przebiegu i ostatecznie podejmuje 

decyzje. Wykup działek to w przypadku czy to starego pasa drogowego czy też nowego będzie 

ten wykup organizowany i przeprowadzany nie przez nas i nie my będziemy decydować o 
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wysokości ewentualnych odszkodowań za grunty. Tym bardziej zwołał pan Komisję związaną 

z drogą nr 538 i zaprosił pan gości. Rozumiem, że dowiemy się więcej dzięki Komisji i będzie 

miał pan możliwość przekazania Radzie więcej szczegółów co do tej drogi. Został wybrany 

przebieg drogi nr 538 i podkreślałem to już kilkukrotnie – wariant małej obwodnicy Grodziczna 

będzie przebiegał wydłuż torów kolejowych do ronda i na pewno pan to słyszał. Z resztą ma 

pan wiedzę na pewno w tym temacie, tym bardziej, że sam pan mówi, że się kontaktuje w tej 

sprawie. Ale ja z miłą chęcią będę panu odpowiadał, jeżeli nadal będzie pan o to pytał. Zapytał 

pan kiedy wysiądziemy w sensie finansowym budżetu – jak przed chwilą powiedziałem nie 

tylko o zadłużeniu, ale też o środkach, które mieliśmy wolne i lokatę to nie ma zagrożenia jeżeli 

chodzi o funkcjonowanie gminy. Jeżeli chodzi o bieżące wydatki to trudności mają wszystkie 

samorządy w związku z sytuacją na rynku np. z wzrostem cen za energię, oświetlenie i innymi 

mediami. Koszty drastycznie rosną, a niestety dochody np. podatki w takim tempie nie rosną. 

W odniesieniu do pytania pana radnego Bukowskiego – w ramach działań i konkursów klub 

sportowy zorganizował spływ kajakowy i sprzątał rzekę Wel zbierając śmieci wydłuż koryta 

rzeki na odcinku kilku kilometrów i myślę, że ma to związek z ochroną środowiska. Jeżeli 

chodzi o infrastrukturę Welskiego Parku Krajobrazowego to również przekazywałem radzie, że 

jesteśmy po rozmowach z Welskim Parkiem Krajobrazowym, że WPK chce skorzystać  

z funduszy unijnych i chce to miejsce poprawić w ramach przyznanych im środków. Te 

rozmowy cały czas się toczą i niestety tego nie przyspieszymy. Współpracuje pan  

z pracownikiem Urzędu, który jest w stałym kontakcie z WPK i wie pan, że takie rozmowy się 

odbyły i jest pan na bieżąco.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy ktoś z państwa chciałby się 

wypowiedzieć jeżeli chodzi o debatę nad Raportem? O innych sprawach będą mieli państwo 

okazję wypowiedzieć się w sprawach różnych.  

 

Radny pan Tadeusz Graszek – mam jeszcze jedno pytanie – panie Wójcie, był pan na spotkaniu 

w Mszanowie, przyjechał minister i premier, dostał pan promesę na drogę Boleszyn-Zembrze i 

na drogę Linowiec-Montowo oraz na oczyszczalnię, to już 3 raz przyznane są pieniądze. Droga 

Boleszyn-Zembrze jest już zapłacona. A druga ma być robiona z Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa. Jak to się odbywa, premier daje tabliczki, że gmina dostała? 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, jeżeli chodzi o spotkanie  

z premierem, to rzeczywiście takie spotkanie się odbyło. Nie ma to związku z Raportem, 
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aczkolwiek pojawiły się promesy, które były w 2022 roku –więc symbolicznie były wręczane 

po raz drugi promesy, które mamy z poprzednich lat. A droga Linowiec-Montowo nie jest 

finansowana z programu, o którym pan mówi tylko z Polskiego Ładu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zająć 

głos? Jeśli nie ma pytań zamykam debatę nad Raportem o stanie Gminy Grodziczno za 2022 

rok. Odczytuje projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grodziczno wotum 

zaufania. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma więcej pytań, 

proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  9 głosami „za” 

–  1 głosem „przeciw” 

–  3 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L / 322 / 2023 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grodziczno wotum zaufania 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do kolejnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Grodziczno za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za 

2022 rok: 

a) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022, stanowi załącznik nr 

7 do protokołu 

b) sprawozdanie finansowe Gminy Grodziczno za rok 2022, stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu 
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c) przedstawienie Uchwały RIO.VIII-0120-108/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 marca 2023 roku w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Grodziczno sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Grodziczno za rok 2022, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022 oraz sprawozdanie 

finansowe Gminy Grodziczno za rok 2022 zostało przedstawione na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej w dniu 29 marca 2023 roku oraz na posiedzeniu Komisji Budżetu  

i Finansów przy współudziale wszystkich radnych w dniu 14 kwietnia 2023 roku. Proszę o 

zabranie głosu przez pana Jacka Grzywacza Skarbnika Gminy w odniesieniu do podpunktu  

a i b. 

 

Skarbnik Gminy pan Jacek Grzywacz - Budżet gminy Grodziczno na rok 2022 po stronie 

dochodowej ustalono w wysokości 45.138.207,32 zł, wykonano dochody w kwocie 

45.095.836,94 zł, a więc w 99,91 %. 

W wykonanych dochodach, bieżące stanowiły 90,83 % w wysokości 40.962.364,05 zł,  a do-

chody majątkowe 9,17 % w kwocie 4.133.472,89 zł.  

Plan wydatków gminy na rok 2022 ustalono w wysokości 47.949.913,05 zł, wykonano wydatki 

w kwocie 45.921.796,26 zł, a więc w 95,77 %.  

W wykonanych wydatkach, bieżące stanowiły 81,81 % na kwotę 37.566.417,10 zł i wydatki 

majątkowe w wysokości 8.355.379,16 zł , które stanowiły 18,19 %. 

Takie wykonanie budżetu w roku 2022 spowodowało osiągnięcie deficytu budżetu na poziomie 

825.959,32 zł.  

Przychody budżetu w roku 2022 wykonano w ogólnej wysokości 13.688.293,00 zł, na które 

złożyły się: 

- nadwyżka z lat ubiegłych pomniejszona o niewykorzystane środki pieniężne 29.593,34 zł 

- niewykorzystane środki pieniężne wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu w wysokości 

1.770.441,40 zł 

- wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy z dnia 27.08.2009 r. o finansach 

publicznych w wysokości 4.844.906,26 zł 

- inne źródła w wysokości 3.743.352,00 zł 

- kredyt długoterminowy w wysokości 3.300.000,00 zł 
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W roku 2022 po stronie rozchodów budżetu spłacono kolejne raty kredytów zaciągniętych w 

latach poprzednich w wysokości 1.120.000,00 zł. 

Stan długu publicznego gminy na dzień 31.12.2022 roku, wyniósł 11.070.000,00 zł. 

Jak wspomniano budżet po stronie dochodów wykonano w ogólnej wysokości 45.095.836,94 

zł. Największy udział w dochodach miały dochody z tytułu dotacji z budżetu państwa, z innych 

źródeł zewnętrznych i subwencji ogólnej bo aż 73,17 % w strukturze dochodów. Dochody 

własne stanowiły  24,46 % w strukturze dochodów.  

W roku 2022 wykonano dochody własne w wysokości 11.030.853,80 zł. Główne źródła 

dochodów własnych to: 

- wpływy z podatków w wysokości 3.503.948,88 zł,  

- wpływy z udziałów w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa w wysokości 

5.280.730,24 zł. 

W roku 2022 wpłynęły środki z dotacji celowych z budżetu państwa na ogólną kwotę 

10.755.985,44 zł z tego głównie na: 

- zadania zlecone na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych gminie ustawami oraz realizowane na podstawie porozumień w wysokości 

9.666.765,39 zł 

- realizację własnych zadań bieżących gminy w wysokości 2.086.774,54 zł 

Ponadto zrealizowano dochody: 

- ze środków pochodzących z budżetu UE w wysokości 1.069.172,08 zł 

- ze środków funduszy celowych w wysokości 8.310.454,62 zł 

Środki z tytułu subwencji wykonano w wysokości 13.929.371,00 zł z tego: 

- część oświatowa subwencji ogólnej 7.493.880,00 zł 

- część wyrównawcza i równoważąca subwencji ogólnej 6.435.491,00 zł 

W roku 2022 wydatkowano z budżetu kwotę w ogólnej wysokości 45.921.796,26 zł. 

Na bieżącą działalność gminy wydatkowano kwotę 37.566.417,10 zł w tym: 

- wydatki jednostek budżetowych: urząd gminy, gops i szkoły podstawowe (utrzymanie 

działalności gminy) 22.066.075,36 zł 

- dotacje na zadania bieżące 710.008,94 zł w tym: dla biblioteki 448.002,84 zł i dla jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych 258.438,10 zł 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych 13.779.267,41 zł 



11 
 

- wydatki na programy finansowane z udziałem środków UE 546.218,40 zł 

- wydatki na obsługę długu publicznego 464.846,99 zł 

Na działalność majątkową wydatkowano 8.355.379,16 zł w tym: 

- na działalność inwestycyjną 8.057.109,36 zł 

- wpłat na państwowy fundusz celowy 20.000,00 zł 

- dotację dla jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych 78.056,80 zł 

- pomoc finansową dla jst na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 143.929,00 zł 

- wpłata na rzecz związku na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 56.284,00 zł 

Wydatkowano w budżecie gminy w ramach funduszu sołeckiego kwotę 503.720,25 zł w tym 

na działalność inwestycyjną 306.280,62 zł 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do podpunktu c – poproszę pana 

Jacka Grzywacza Skarbnika Gminy o przedstawienie Uchwały RIO.VIII-0120-108/23 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 marca 2023 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Grodziczno sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022. Czy państwo radni mają dodatkowe 

pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Grodziczno za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Grodziczno za 2022 rok. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L /323/ 2023 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Grodziczno  

za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grodziczno  

za 2022 rok  
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 9 porządku obrad  - 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grodziczno z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022: 

a) przedstawienie Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno  

z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie rozpatrzenia i zaopiniowania sprawozdania 

finansowego Gminy Grodziczno za rok 2022, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za rok 2022 wraz z opinią RIO w Olsztynie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 

mienia Gminy Grodziczno za rok 2022 i przedstawienia wniosku o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy Grodziczno, stanowi załącznik nr 11 do protokołu, 

b) przedstawienie Uchwały Nr RIO.VIII-0120-126/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grodziczno w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Grodziczno  z tytułu wykonania budżetu za rok 2022, stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

Proszę panią Krystynę Król Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie podpunktu 

a i b.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy państwo radni mają dodatkowe pytania? 

Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Grodziczno z tytułu wykonania budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022. Czy są pytania 

do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  1 głosem „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 
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Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L /324/ 2023 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grodziczno z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Grodziczno za rok 2022 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – ogłaszam 15-minutową przerwę. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – wznawiam posiedzenie sesji Rady Gminy, 

przechodzę do punktu 10  – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Grodziczno na lata 2023 – 2036. Proszę  Skarbnika pana Jacka Grzywacza 

o omówienie tejże uchwały. Czy państwo radni mają pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję 

projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L / 325 / 2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno  

na lata 2023-2036 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.11. 
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Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do następnego punktu porządku 

posiedzenia – podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 

2023. Informuję, że Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Grodziczno w dniu 8 maja 2023 

roku na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie gminy na rok 2023. Proszę 

Skarbnika pana Jacka Grzywacza o przedstawienie zmian w budżecie Gminy na rok 2023. Czy 

państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są 

pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L / 326 / 2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do kolejnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji przynależności do Lokalnej Grupy Działania 

Ziemia Lubawska i wyznaczenia reprezentanta. Projekt uchwały został przedstawiony na 

posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy w dniu wczorajszym. Czy Państwo radni mają 

dodatkowe pytania?  

 

Radny pan Tadeusz Graszek – jakie korzyści mamy z przynależności do Ziemi Lubawskiej? Ile 

płacimy, a co dostajemy?  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – wczoraj również padło to pytanie, proszę 
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pana Skarbnika o udzielenie odpowiedzi. 

 

Skarbik Gminy pan Jacek Grzywacz – składka do tego stowarzyszenia wynosi około 24 tysięcy 

złotych, a jeśli chodzi o korzyści to możemy się starać o dofinansowanie z mniejszych 

projektów – m.in. w latach ubiegłych – modernizacja placu zabaw w Świniarcu, pozyskanych 

było ok 200 000 złotych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma 

pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli 

nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L / 327 / 2023 

w sprawie kontynuacji przynależności do Lokalnej Grupy Działania Ziemia Lubawska  

i wyznaczenia reprezentanta 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 13 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątek  

i w sobotę przez rolników i ich domowników. Projekt uchwały został również przedstawiony 

na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy w dniu wczorajszym. Czy Państwo radni mają 

dodatkowe pytania?  
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Radna pani Bożena Sławińska – jak bumerang wracam do tematu zagospodarowania terenu 

przy cmentarzu. Przestawiłam kilka propozycji, a mieszkańcy są zdegustowani opieszałością 

w działaniu. O zabezpieczeniu miejsca na prowadzenie handlu wiedzieliśmy ponad rok temu. 

Miejsce zaproponowane przez gminę jest nie do przyjęcia. Dlatego proszę o ponowne 

rozpatrzenie możliwości przeniesienia tego miejsca na teren przy cmentarzu, jak również jego 

zagospodarowanie zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców, a więc skwer zieleni, miasteczko 

ruchu drogowego i parking. Nikt nie oczekuje zagospodarowania tego terenu już i teraz, 

przecież możemy to robić etapami.   

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – dziękuję, czy ktoś jeszcze chce zająć głos  

w tej sprawie? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – chciałbym zapytać o czas, kiedy ma się odbywać ten handel? 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – w piątki od godz. 16.00, to nie są nasze 

ustalenia. Pan Wójt chciałby panu odpowiedzieć szczegółowo. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – a urząd gminy do której jest czynny? 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – w okresie zimowo-jesiennym szybciej zapada zmrok, 

dlatego wybraliśmy to miejsce ponieważ jest ono oświetlone, są lampy ledowe, w związku  

z tym nie będziemy ponosić dodatkowych kosztów. I trudno znaleźć bardziej komfortowe 

miejsce. Wczoraj też o tym mówiliśmy, że są kosze na śmieci, że pracownicy gospodarczy są 

codziennie na miejscu i jeżeli trzeba by było ewentualnie posprzątać po dniu handlu to również 

jest to na miejscu bez ponoszenia dodatkowych kosztów. Co do godzin, to urząd kończy pracę 

o godzinie 15.15, więc o godz. 16.00 parking jest wolny, w soboty urząd nie pracuje.  

 

Radny pan Tadeusz Graszek – panie wójcie, tam byśmy to zagospodarowali, a tak nic nie 

będzie, samo zielsko. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – wczoraj o tym dyskutowaliśmy, rada też to 

sygnalizowała, ale nie wskazaliśmy innego miejsca. Zawsze można miejsce zmienić czy 

wyznaczyć dodatkowe, ponieważ ustawa nie zakazuje nam takich zmian.  
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Radny pan Tadeusz Graszek – jakby tam było zrobione targowisko i już by było coś 

zagospodarowane i na to pieniądze miały być, bo to już w styczniu było ogłaszane, dlaczego 

żaden wniosek na to nie poszedł i nikt nie pomyślał o tym.  

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, tu nie ponosimy żadnych 

wydatków z budżetu gminy. A pan mówi o dotacji, czy słyszał pan o tym byśmy gdzieś dostali 

w 100% dofinansowania do jakiegoś placu? Bo ja nie. 

 

Radna pani Krystyna Król – ja już odpowiedź usłyszałam, bo pan Wójt odpowiedział, że można 

zmienić miejsce. To miejsce, które radna wskazała to by było fajne, ale wiadomo, że łączy się 

to z kosztami, więc wszystko przed nami. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – jeżeli to się przyjmie na naszym terenie to 

będziemy zwiększać zakres. Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  8 głosami „za” 

–  4 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr L / 328 / 2023 

w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątek  

i w sobotę przez rolników i ich domowników 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad.14. 
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Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 14 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Gminy Grodziczno  

z dnia 30 listopada 2018 roku w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy 

Grodziczno. Informuję, że w związku ze złożeniem rezygnacji w dniu 14 kwietnia 2023 roku 

przez Pana Tomasza Januszewskiego z członka Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy, 

należy podjąć stosowną uchwałę. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania?  

 

Radny pan Tadeusz Graszek – chciałabym zapytać w ilu komisjach jest pan radny Januszewski? 

 

Radny pan Tomasz Januszewski – w jednej.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma 

pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli 

nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 13 obecnych radnych głosowało 13 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

 

Uchwałę Nr L / 329 / 2023 

w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 30 listopada 

2018 roku w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy 

Grodziczno. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki –  przechodzę do spraw różnych. Czy ktoś  

z Państwa chce zająć głos? 
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Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamykam XLIX sesję Rady Gminy. 

 

       Protokołowała           Przewodniczący Rady Gminy 

podinspektor ds. obsługi          Daniel Osicki      

    Biura Rady Gminy 

  Michalina Kamińska 
 

 

Nagranie sesji Rady Gminy Grodziczno dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej umieszczone w zakładce „sesje online”. 


